
Geneva Demonstration 
Organizing Committee Statement 

 
On behalf of the organizing committee we warm-heartedly welcome all the participants present 
here today. Members of the Stockholm-based Task Force have initiated and collaborated with 
members of the Eritrean Dialogue for Justice in Switzerland to organize today’s demonstration, 
which is the third of its kind in Geneva. This important demonstration is the product of 
coordination and consultations with Eritrean community associations in several countries in 
Europe. 
 
Using this special occasion, we express our profound gratitude to all the justice-loving as well as 
interested Eritreans who have supported us through the preparatory phases and contributed to 
bringing the project to this stage. Our appreciation also goes to all of you present here for 
answering our call without considering expenses, time and long journeys. You have been mindful 
of the goal of raising a loud voice for our beloved nation suffering for too long under a ruthless 
one-man regime. We thank all of you, members of political organizations and parties, community 
associations, intellectuals, women, youth and elders present with us here today. 
 
Very significantly, moreover, we use this venue and occasion to express our deepest gratitude to 
Ms Sheila B. Keetharuth, the Special Rapporteur on human rights in Eritrea, for her appreciation-
earning leadership and dedication in discharging her mandated responsibilities. Hence, 
recognizing her professional competence, extensive knowledge, experience and devotion, and 
above all, her impeccable fair-mindedness and clarity of conscience for justice that her work has 
duly demonstrated. We expressly declare that it is our wish that she stays on her job in her 
current capacity. Therefore we plead that the UN authorities concerned support her role with a 
renewed mandate. 
 
It is a fact, and there is no doubt about it, that Eritrean problems should be handled and resolved 
by Eritreans. Therefore we call upon the Eritrean civil society and the different political 
opposition groups to unite and shoulder this responsibility. The Eritrean people have been 
watching and waiting to see us in fruitful dialogue, to wake up from our current paralysis and 
recuperate to play the role our people have been hoping for. Our conscience should be moved to 
action by the citizens suffering and dying in prisons without charges, by the predicaments of 
families whose loved ones have been kidnapped and banished without any trace, by families 
counting generations in wretched refugee camps in neighbouring countries and beyond, by the 
young wasting their youthful days in idle camps without any prospects, 
by scores of people perishing in high seas and deserts, and more crucially by a nation losing its 
future social and economic capital. All of this must move us to action!  
 
Remembering Martyr’s Day, which was two days ago, we must ensure that every one of us 
remembers our compatriots, who have been enduring harsh ordeals due to the ruthless regime 
and the despot at its helm. We are proud of their patience, endurance and courage to survive. 
Finally, we raise our call to the international community in general, and in particular to 
governments of nations that cherish human rights, to international human rights organisations, 
and to justice-loving individuals everywhere  to intervene urgently in order to end the gross 
violations of human rights in Eritrea. 
 
Fall to the regime 
Freedom and peace to our suffering people 
organizing committee 22-06-2018 
 
 
 
 
 



 

ቃል ኣሰናዳዊት ሽማግለ ሰለማዊ ሰልፊ ጅነቫ 
ዝኸበርክንን ዝኸበርኩምን ተሳተፍቲ ሰለማዊ ሰልፊ ጅነቫ ፦ 
ብስም ኣባላት ኣሰናዳዊት ሽማግለ ሰለማዊ ሰልፈ ጂነቭ ንኹሎም ተሳተፍቲ ልባዊ ሰላምታ ድሕሪ ምቅራብ 
እንቋዕ ብደሓን መጽእኩም ንብል። እዛ ንሳልሳይ ግዜ ዝተወደበትን ሰለማዊ ሰልፈ ብሾሞንተ ኣባላት ሽማግለ 
ዝቆመትን ኮይና፡ ብኣብ እስቶክሆልም ዝመደበሩ ሓይሊ ዕማም ተበግሶ ምስ ኣብ ስዊስ ዝመደበሩ መኣዲ ዘተ 
ኤረትራውያን ንፍትሕን ዝተካየደ ኣድማዕን ኣብነታውን ምትሕግጋዝ ዘበገሳ ሽማግለ እያ። እዚ ሰለማዊ ሰልፊ 
እዚ ከኣ ምስ ብዙሓት ኣብ ኤሮፓ ዝርከባ ኤረትራውያን ማሕበረ ኮማት ዝተካየደ ምውህሃዳት ዘፍረዮ ዕዉት 
መደብ እዪ። 
በዚ ዘሑግስ ኣጋጣሚ ንኩሎም ደለይቲ ፍትሕን ተገደስትን እዚ ሰለማዊ  ሰልፊ ናይ ምድላዋት መድረኻቱ 
ሰጊሩ ናብዚ ትካፈልዎ ዘለኹምን ዘለኽንን ደረጃ ንክበጽሕ ሓገዛት ዝለገስኩምን ዝለገስክንን ልባዊ ምስጋና 
ነቅርብ። ከምኡ ድማ ካብ ቀረባን ርሑቅን ድኻምኩምን ገንዘብኩም ከይጸብጽብኩም ንምእንቲ ድምጺ 
ወጽዓ ናይታ ፍትሕን ቅሳነትን ተሓሪሙዋ ኣብ ትሕቲ ናይ እንኮ ውልቀሰብ ገባቲ ስርዓት ትሳቀ ዘለ ፍትውቲ 
ሃገርናን ህዝባን ንክተስምዑ ኣብዚ ሰለማዊ ሰልፊ ንክትካፈሉ ዝመጻእኩምን ዝመጻእክንን ወሰን ዘይብሉ 
ምስጋና ነቅርብ። ንኩሎም ውድባትን፡ ማሕበራትን፡ ሙሁራንን ፡ ደቂ ኣንስትዮን ፡ መንእሰያትን ዓበይትን፡ 
ከምኡውን ካልኦት ፈተውቲ ፍትሒ ዝኾኑ  ወጻእተኛታት ተኻፈልትን ምስጋናን ሞጎስን ይብጸሓዮም። 
በዚ ህዝባዊ ሰልፈ እዚ ኣቢልና እውን ንክብርቲ ሽላ ኪታሮስ ፣ወኪል  ሕቡራት መንግስታት ብዛዕባ ጉዳይ 
ሰብኣዊ መሰላት ኣብ ኤረትራ ትከታተል ኮሚተ ፍልይቲ ልእኽቲ፣ ድሙቅ ልባዊ ምስጋና ነቅርበላ። ብተወሳኺ 
ሽላ ኪታሮስ ሞያዊ ብቅዓትን፡ ዓሚቕ ፍልጠትን፡ ሰፊሕ ተመክሮን ተወፋይነትን መወዳድርቲ ዘይብሉ 
ንጽህናን ሕልናን ስለ እትውንን ዝምልከቶም ሰበ ስልጣን ውድብ ሕቡራት መንግስትታት ኣብ ሒዛቶ ዘላ 
ስረሓ ንክትቅጽል ዘኽእላ ውሳኔ ንከሐድሱላ ድልየትና ስለዝኮነ ብጥብቂ ንጠልብ።  
በዚ ኣጋጣሚ ድማ ኤረትራዊ ተቃውሞ ደንበ  ፖለቲካውያን ሓይልታት ሲቪካውያን ማሕበራትን ካለኣኦት 
ጥርናፌታትን ሓድነተን ኣሐዲሰንን ኣሐይለንን እቲ ዝመረጾን ጉባኤታት ዘሰከመን ሓላፍነት ንክስከማ ንጽውዕ 
። ኤረትራዊ ሽግራት ብኤረትራውያም ንክፍታሕ ዘሎዎ ኣገዳስነት ተገንዚበን ካብ ዘለዎኦ ሙንኩስና ዘሕዊየን  
ዘተ ኣካይደን ጥዕንኤን  መሊሰን  ዘበነ ኣደራዕ ዘሳቀዮ ዘሎ ህዝብና ይጽበየን ከምዘሎ ክዝክራ ይግባእ።  
ብዘይ ፍርዲ ኣብ ማእሰርቲ ዝበልዩን ዝሞቱን ዘለዉ እሱራት፣ተጨውዮም ደሃዮም ዘይተፈጠ ዜጋታት፣ ኣብ 
መዓስከራት ስደተኛታት መዋእላት ዘቅጽሩ ዘለዉ ስድራ ቤታትን፣ ዕድመ ንእስነቶም ዘብልዩ ዘለዉ 
መንእሰያትን ፣ ኣብ ፈቆዶ ባሕርታትን ምድረበዳታትን ዝወድቁ ዘለዉ መንእሰያት፣ ከታ ተካኢ ወለዶ ትኽስር 
ዘላ ሃገር ንሕልና ንመራሕትን ተቃውሞ ደንበ  ከንቀሳቅስ እንተ ዘይበቂዑ ህላወኦም በየናይ ስነሙጉት 
ከቅጽሉ የኽእሎም ዝብል ሕቶ ህዝቢ ፍትሓዊ ኣብ ምዃን ደረጃ በጺሑ ኣሎ።  
ብዛዕባ ሰላም ኣብ መንጎ ኤረትራን ኢትዮጵያን ኩሉ ዝኣመነሉ ውዕል ኣልጀርስ ኣብ ተግባር ውዒሉ ሰላም 
ሰናይ ጉርብትናን ንኽሰፍን ትምኒትና ንገልጽ ። 
ኣብ መደምደምታ፡ ዝሓለፈዝኽሪ መዓልቲ ስውኣት ዕስራ ሰነ ብምዝካር፡ መንፈሱን ትርጉሙን ብምግንዛብ፡ 
እዞም ኣብ ላዕሊ ዝጠቀስናዮም ኣብ ስቃይ ዝነብሩ ዘለዉ ደቂ ሃገር ኣብ ሕልናን ልብን ነፍሰወከፍና ከምዘለዉ 
ብስም ተካፈልቲ ሰለማዊ ሰልፊ ጂንቭ መልእኽቲ የመሓላልፈሎም። ጽንዓቶም ተጻዋርነቶም ድማ የሕብነና። 
ብተወሳኺ ሕብረተሰብ ዓለም ብሓፈሽ፡ ብፍላይ ድማ ኣኽበርቲ መሰል ደቂ ሰባት ዝነብሩለን ሃገራት 
ዘመሓድሩ ዘለዉ መንግስትታትን ዝምልከቶም ዓለምለኽ ትካላትን ውልቀሰባትን ነቲ ኣብ ኤረትራ ብዘይ 
ገደብ ዝገሃስ ዘሎ ሰብኣዊ መሰላት ተገንዚቦም ቅልጡፍ ፍታሕ ክገብሩሉ ንጽውዕ። 
 
ውድቀት ንገባቲ ስርዓት ህግድፍ። 
ዝኽርን ክብርን ንስውኣትና 
ራህዋን ቅሳነትን ንዝሳቀ ዘሎ ህዝብና። 
ኣሰናዳዊት ሽማግለ ሰለማዊ ሰልፊ ጅነቫ 22-06-2018 
 
 
 
 
 
 
 



 

ْبسم الله الرحمن الرحيم ِ   
محترمون والمحترمات المشاركين في مظاهر جنيفالسادة ال . 

َبعد التحية والاحترام نرحب بكم ونشكركم على حضوركم وتفاعلكم معنا في هذا اليوم ْ َ ْ  .  
ِنفيدكم علما بان هذه المظاهرة هي الثالثة وفي هذه المرة أتت بمبادرة من لجنة العمل بإستوكهولم 

وبالتعاون مع لجنة الحوار الارتري للعدالة بسويسرا وبعد عدة مشاورات قد كونت لجنة من ثمانية 
تقدم بجزيل أفراد بمشاركة وتنسيق كل القوة الإريترية على النطاق الأوربي وبهذه المناسبة ن

الشكر والعرفان لكل اللذين تعاونوا لانجاح هذه المظاهرة بكل ما واجهته من تحديات وصعوبات 
لتجاوز هذه العقبات لإنجاحها وكما نتقدم بجزيل الشكر لكل المشاركين لقدومهم من شتى المناطق 

اتوري لانتهاكات البلدان النائية لتوصيل صوتهم الي المجتمع الدولي بما يرتكبه النظام الدكت
واضحة للشعب الارتري داخل ارتريا وهذه المشاركة تأتي من اجل صمود المواطن الارتري 

ّبالداخل بما يعانيه من انتهاكات وسلب لكل حقوقه المدنيه والعدالة والاستقرار والحرية   
تمعية ورجال ولايفوتنا ان نقدم شكرنا الجزيل لكل القوى السياسية  والمنظمات الجماهيرية والمج

الدين والمثقفين واتحاد المرأة ولغير الإريتريين لوقوفهم بجانب الشعب الارتري اللذين يشاركونا 
َاليوم في هذه المناسبة ولاننسى وبالتاكيد ان نتقدم للسيدة الفاضلة شيلا كتاروس رئيسة اللجنة  ْ َ ْ

 لنعبر لها برغبتنا الشديدة المسؤلة عن الملف الارتري لحقوق الانسان التابعة للأمم المتحدة
لمساعدتها لنا بما لديها من إمكانيات معرفية واخلاص وتفاني في عملها بما يجري من انتهاكات 
في ارتريا ان الجهات المعنية تسمح لها بالاستمرار ومواصلة مهمتها للدفاع عن حقوق الانسان 

  في ارتريا
اسية الارترية والمنظمات الجماهيرية لكل القوى السيوبهذه المناسبة ندعوا ونتمنى من 

 المهام التي و لتجاوز الخلافات وتوحيد صف القوى السياسية المعارضة وان يكملوالمجتمعية
ّ من ذلك الطريق المسدود الزي وصلو ان يخرجم ،وكما نرى بان يجب عليهمأوكلت له  اليه وان وِ

من ويلات العذاب والانتهاكات اليومية  بإيجاد حلول من اجل إنقاذ الشعب الارتري م مشاكلهويحل
ّالزي يتعرض لها الأسرى اللذين زجوا بهم في السجون من دون محاكمات وللاختفاء القصري  ِ
ًوالاختطافات الزي يتعرض لها واللجؤ بالالاف عبر الصحاري والبحار وعبودية الشباب أيضا  ّ ِ

هذا الوضع على هذا المنوال يعني ضياع واستمرار ............... تحت مسمى الخدمة الوطنية والخ
 ارتريا الي النهاية

الاخوة والاخوات الأفاضل تعلمون بان تاريخ العشرون من يونيو يصادف ذكرى الشهداء وهذا 
الحدث هو في قلوب كل ما ذكر أعلاه للذين عانوا ومازالوا يعانون كمواطنين وكما هذه الذكرى 

تهز هذه الفرصة باسم جميع الإريتريين من هذا المنبر ان نؤكد ًفي قلوبنا جميعا كارتريين لذلك نن
  لكل العالم صمودنا في وجه هذا النظام الدكتاتوري

ًنتمنى من المجتمع الدولي وخصوصا المسؤليين لدى الامم المتحدة لحقوق الانسان بالدول 
 ارتريا وان والمنظمات والافراد ان يهتموا بقضية انتهاكات حقوق الانسان الارتري داخل

 يساهموا وبشكل جدي وحثيث في وقف معاناة الشعب الارتري في أسرع وقت ممكن
. 

بتنفيذ ترسيم الحدود اثيوبيا وارتريا وفقا لنتائج اللجنة  من هذا المنبر و نطالب نتمنى وأخيرا
انهاء الازمة الحدودية بصورة عاجلةو --الدولية التابعة للامم المتحدة   

دف المتسلطالسقوط لنظام ها   
ّالسلام والاستقرار لشعبنا الزي يعاني ِ   

 2018-06-22 اللجنة المنظمة


